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摘要 ‘Azure Pinwheel’是从以野鸢尾蓝紫色花类型为母本、射干为父本的F1 
自然结实的实生F2

 

代中选育出，花色堇蓝色，花朵10：30—18：30 开放，花期8 月；‘Chic Leopard’是从野鸢尾黄花类型 
作母本、射干为父本的F1 中直接选育出，花色红褐色，花朵8：30—18：30 开放，花期7—8 月。两个品 
种均耐寒、耐旱、耐瘠薄，可以在北方露地越冬。
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Abstract： ‘Azure Pinwheel’was derived from the seedling progeny of natural seed settings of F1
 

hybrids from crossing Iris dichotoma with blue-violet flowers as female parents and Belamcanda chinensis 
as male parents. It has violet-blue flowers，blooms from 10：30 to 18：30，and florescence is in August. 
‘Chic Leopard’is a new iris hybrid cultivar which was directly selected from F1 hybrids by using Iris 
dichotoma with yellow flowers and Belamcanda chinensis as maternal and paternal parents. The flower
color is reddish-brown，the time of flowering is from 8：00 to 18：30 and florescence is July to August. The 
two cultivars showed excellent resistances to cold，drought and barren，and can be unprotected for 
overwintering outdoor in northern China. 
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